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واردات۹۵میلیونعددتخممرغنطفهدار
برایتامیننیازبازار

مدیرکل دفتر امور طیور معاونت تولیدات دامی وزارت جهاد کشاورزی گفت: 
با توجه به احســاس نیاز بازار به جوجه ریزی و در راستای اجرای مصوبه هفته 
گذشــته هیات وزیران، واردات ۹۵ میلیون عدد تخم مرغ نطفه دار برنامه ریزی 
شده است.به گزارش وزارت جهاد کشاورزی، غلامرضا ملک نیا مدیرکل دفتر امور 
طیور معاونت تولیدات دامی وزارت جهاد کشاورزی، اظهار کرد: در تیر و مردادماه 
حدود ۲۳۴ میلیون قطعــه جوجه ریزی اتفاق افتاده که ۱۱۷ میلیون قطعه در 
تیرماه و ۱۱۷ میلیون قطعه در مرداده ماه بوده اســت.وی افزود: در شهریورماه 
هم پیش بینی می کنیم حدود ۱۱۷ میلیون قطعه جوجه ریزی انجام شود که با 
این میزان جوجه ریزی تولید گوشت مرغ به ۲۰۰ تا ۲۱۰ هزار تن در ماه خواهد 
رســید.ملک نیا در رابطه با میزان جوجه ریزی در مدت مشــابه سال گذشته، 
خاطرنشــان کرد: در مجموع در تابستان سال جاری نسبت به مدت مشابه سال 

گذشته حدود ۱۰ درصد افزایش جوجه ریزی داشته ایم.

آمادگیصندوقتوسعهملی
برایاعطایتسهیلاتارزی

صندوق توسعه ملی، آمادگی خود را نسبت به پذیرش طرح های مورد تأیید 
بانک های عامل برای اعطای تسهیلات ارزی در سال ۱۴۰۰ اعلام کرد.به گزارش 
خبرگزاری مهر به نقل از صندوق توسعه ملی، با توجه به ابلاغ قراردادهای عاملیت 
ارزی سال ۱۴۰۰ به بانک های عامل، این صندوق آمادگی دارد نسبت به پذیرش 
طرح های مورد تأیید بانک های عامل با لحاظ توجیه فنی، مالی، اقتصادی و اهلیت 
متقاضی و همچنین مطابق ضوابط و شــرایط اعطای تســهیلات ارزی صندوق 
توســعه ملی اقدام کند.گفتنی است، قرارداد عاملیت ارزی منعقده بین صندوق 
توسعه ملی و بانک های عامل، قراردادی است که بر مبنای درخواست بانک و تا 
ســقف مبلغ تعیین شده توسط صندوق در قرارداد منعقده، به آن بانک اجازه ی 
تأمیــن مالی ارزی طرح هــای دارای توجیه فنی، مالی و اقتصادی را پس از طی 
مراحل تصویب در ارکان اعتباری بانک عامل و تأیید صندوق توسعه ملی می دهد.

افزایشسهمیهپروازهایاربعینبه۶۰هزارنفر
طی نشســت دیروز مقامات ارشــد ایرانی و عراقی، سهمیه پروازهای اربعین 
امســال زائران ایرانی دو برابر شــد.یک منبع آگاه در گفتگــو با خبرنگار مهر از 
افزایش سهمیه پروازهای اربعین به ۶۰ هزار نفر خبر داد.این منبع آگاه افزود: طی 
مذاکراتی که در ســفر هیئت بلندپایه عراقی به تهران با مقامات ارشد کشورمان 
صورت گرفت مقرر شد سهمیه زائران اربعین ایران از ۳۰ به ۶۰ هزار نفر افزایش 
یابد.وی خاطرنشــان کرد: همه این ۶۰ هزار سهمیه از مرز هوایی تردد خواهند 
کرد.این منبع آگاه در صنعت هوانوردی یادآور شد: قیمت بلیت که پیش از این به 
کمتر از ۵ میلیون تومان مجموع رفت و برگشت توافق شده بود تغییر کرده و قرار 
است روزهای آینده در جلسات جداگانه ای با شرکت های هواپیمایی بررسی شده 
و تغییراتی ایجاد شــود.این منبع آگاه تاکید کرد: به زودی نرخ جدید پروازهای 

اربعین اعلام خواهد شد.

کشتیرانیجمهوریاسلامی،ترمینالکانتینری
دربندرکاسپینمیسازد

مدیر عامل کشــتیرانی جمهوری اسلامی از ســاخت ترمینال کانتینری در 
پسکرانه بندر کاسپین خبر داد.به گزارش دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی، مدیرعامل کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران در دیدار از بندر کاسپین 
با اشــاره به سابقه بیش از نیم قرن فعالیت در صنعت جهانی حمل ونقل دریایی 
و با دارا بودن شــبکه بین المللی مطمئن و توانایــی ارائه خدمات متنوع حمل 
ونقل، به عنوان یک شــریک جهانی شایسته برای صاحبان کالا و مشتریان خود 
شــناخته می شود، اضافه کرد: رویکرد کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران افزایش 
ســهم کشــورمان از بازار حمل و نقل دریایی جهانی اســت و در همین راستا 
گســترش همکاری ها با نهادهای داخلی به منظور هم افزایی بیشــتر در مسیر 
تســهیل و تسریع فرایندهای ترانزیت منطقه ای در آب های بین الملل با اولویت 
خلیج فارس و دریای عمان در جنوب و دریای خزر در شمال، در دستور کار قرار 
دارد.محمدرضا مدرس خیابانی بیان اینکه فعال ســازی کریدورهای بین المللی 
عبوری از کشورمان و حضور گســترده در این مسیرهای ترانزیتی از مهمترین 
راهبردهای این شــرکت اســت، اظهار امیدواری کرد سازمان منطقه آزاد انزلی 
و کشتیرانی جمهوری اســلامی می توانند در فعال سازی کریدور شمال جنوب 
نقش اساسی ایفا کنند؛ و افزود: با احداث ترمینال کانتینری کشتیرانی جمهوری 
اسلامی در پسکرانه مجتمع بندری کاسپین امکان ارائه خدمات مناسب و برنامه 
ریزی نظام مند برای توسعه تجارت کالاهای کانتینری کشورمان در دریای خزر 

فراهم می شود.

قدردانیفرماندهقرارگاهکرونادرتهران
ازبانکرفاهکارگران

به دنبال عملکرد مناسب و تعیین کننده بانک رفاه کارگران در واکسیناسیون 
کارکنان شبکه بانکی و اعلام آمادگی این بانک به  منظور همکاری در واکسیناسیون 
عمومی شــهروندان تهرانی، فرمانده قرارگاه عملیاتی مدیریت بیماری کرونا در 
کلانشــهر تهران ضمن بازدید از پایگاه واکسیناســیون حضرت ولیعصر)عج(، از 
اقدامات و مشارکت این بانک در طرح های واکسیناسیون کلانشهر تهران قدردانی 
کرد.به گــزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران ،  علیرضا زالی در راس هیاتی 
از مدیــران و کارشناســان فرمانده قرارگاه عملیاتی مدیریــت بیماری کرونا در 
کلانشهر تهران ضمن بازدید از بخش های مختلف پایگاه واکسیناسیون حضرت 
ولیعصر)عج( بانک رفاه کارگران، با کادر پزشکی و کارکنان اجرایی مستقر گفت 
و گو کرد و در جریان جزئیات عملکرد پایگاه و برنامه های اجرایی آن قرار گرفت.

بر اساس این گزارش، رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی در حاشیه این 
بازدید بانک رفاه کارگران را بانکی سلامت  محور توصیف و از توسعه اقدامات این 
بانک در طرح های واکسیناسیون در کلانشهر تهران خبر داد و گفت: ظرفیت های 
بانک رفاه کارگران در ابتدا به  منظور واکسیناسیون کارکنان شبکه بانکی به  کار 
گرفته شد و با عملکرد بسیار مناسبی که بانک در این زمینه از خود نشان داد، از 
مدیران عالی بانک درخواست کردیم که دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی را در 
راستای واکسیناسیون عمومی شهروندان تهرانی یاری رسانی کنند و خوشبختانه 

درخواست دانشگاه مورد موافقت قرار گرفت که جای قدردانی ویژه دارد.

شاخصبورسبهیکمیلیونو۴۷۵هزارواحدرسید
شاخص کل بازار بورس روزگذشته با ۱۴ هزار و ۷۰۹ واحد کاهش در جایگاه 
یــک میلیون و ۴۷۵ هزار واحدی قرار گرفت.به گــزارش ایرنا، در معاملات روز 
دوشــنبه بیش از هشــت میلیارد و ۸۱۷ میلیون سهم، حق تقدم و اوراق بهادار 
به ارزش ۶۴ هزار و ۱۷۶ میلیارد ریال داد و ســتد شــد.همچنین شاخص کل 
)هم وزن( با ۶ هزار و ۵۹ واحد کاهش به ۴۴۴ هزار و ۶ واحد و شــاخص قیمت 
)هم وزن( با ســه هزار و ۸۲۳ واحد افت به ۲۸۰ هزار و ۱۶۸ واحد رسید.شاخص 
بــازار اول ۹ هزار و ۴۹ واحد و شــاخص بازار دوم ۳۵ هــزار و ۱۶ واحد کاهش 
داشتند.علاوه بر این در بین همه نمادها، فرآوری معدنی اپال کانی پارس )اپال( با 
۲۸۳ واحد، بورس کالای ایران )کالا( با ۲۵۵ واحد، نفت سپاهان )شسپا( با ۱۸۲ 
واحد، توســعه معدنی و صنعتی صبانور )کنور( با ۱۸۱ واحد، پتروشیمی پارس 
)پارس( با ۱۴۹ واحد و ســایپات )خســاپا( با ۱۳۶ واحد تاثیر مثبت بر شاخص 
بورس همراه شدند.در مقابل صنایع پتروشیمی خلیج فارس )فارس( با دو هزار و 
۷۳ واحد، توسعه معادن و صنایع معدنی خاورمیانه )میدکو( با یک هزار و ۴۱۹ 
واحد، ملی صنایع مس ایران )فملی( بــا یک هزار و ۱۴۵ واحد، مخابرات ایران 
)اخابر( با ۷۷۷ واحد، پالایش نفت اصفهان )شــپنا( با ۶۴۳ واحد، فولاد مبارکه 
اصفهان )فولاد( با ۵۸۳ واحد،  شــرکت سرمایه گذاری تامین اجتماعی )شستا( 
با ۵۳۰ واحد و پالایش نفت بندرعباس )شــبندر( بــا ۴۶۸ واحد تاثیر منفی بر 
شاخص بورس داشتند.برپایه این گزارش، روزگذشته نماد سپید ماکان )سپید(، 
گروه دارویی برکت )برکت(، شــرکت ســرمایه گذاری تامین اجتماعی )شستا(، 
ایران خودرو )خودرو(، تولید نیروی برق آبادان )آبادا(، ســایپا )خساپا( و پالایش 
نفت بندرعباس )شــبندر( در نمادهای پرُتراکنش قرار داشتند.گروه خودرو هم 
در معاملات دیروز صدرنشــین برترین گروه های صنعت شــد و در این گروه دو 
 میلیارد و ۷۱ میلیون برگه ســهم به ارزش ۶ هزار و ۵۵۳ میلیارد ریال دادوستد 
شد.روزگذشته شاخص فرابورس بیش از ۲۶۶ واحد کاهش داشت و بر روی کانال 

۲۲ هزار و ۱۳۰ واحد ثابت ماند.

اخبار کوتاه

بورس

نمایندگان تشکل های کارگری در دیداری با وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی مشکلات اصلی کارگران را تشریح کردند 
که از جمله مهم ترین آنها باید به امنیت شــغلی، معیشت 
کارگران و تشکل یابی اشاره کرد.به گزارش وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی، نمایندگان تشکل های کارگری در دیداری 
با وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مشکلات اصلی کارگران را 
تشریح کردند.علی خدایی، نایب رئیس کانون عالی شوراهای 
اسلامی کار کشور در این نشست به عنوان نماینده کارگران 
در شورای عالی کار سه دسته از مشکلات اصلی کارگران را 
امنیت شغلی، معیشــت کارگران و تشکل یابی عنوان کرد.

خدایی همچنین گفت: امروز دســتمزد دریافتی کارگران 
حداکثر ۳۶ درصد از هزینه یــک خانوار معمولی کارگران 
را پوشش می دهد.به گفته نماینده کارگران در شورای عالی 
کار، درخواســت کارگران این است هرچه سریع تر نشست 
شورای عالی کار در مورد رسیدگی به وضع معیشت کارگران 
و بررسی راهکار ترمیم قدرت خرید کارگران تشکیل شود.
وی همچنین خواستار جلوگیری از نفوذ جریان های سیاسی 

در حوزه تخصصی تشکل های کارگری شد.
امنیت شغلی، خواسته اصلی کارگران

ســید محمد یاراحمــدی، نماینده مجمــع نمایندگان 
کارگری عنوان کرد: ما خوشــحال هستیم که آقای رئیس 
جمهــور با کارکنان بهشــت زهرا و کارگــران معدن زغال 
ســنگ طبس دیدار کردند و این نشــان می دهد دولت به 
کارگران توجــه ویژه دارد.به گفته وی، خواســته کارگران 
امنیت شــغلی اســت و در کارگاه های یک تا ۱۰ نفره باید 
نماینده کارگران حضور داشته باشند تا صدای کارگران در 
تشکل ها شنیده شــود. نهاد نمایندگی کارگری هیچ گونه 
محدودیتی در کارگاه های کوچک و متوســط ندارد و اتفاقاً 
در کارگاه های بزرگ بیشتر از این نهاد استقبال شده است. 
ما در سراســر کشور بیش از ۸ هزار کارگاه را تحت پوشش 
نمایندگی کارگــری داریم.به گفته این نماینده کارگران در 

شورای عالی کار، هر سال واژه های اقتصادی مطرح می شود 
اما قراردادهای کارگری به ســه ماه و کمتر رسیده در حالی 
که قراردادهای اجاره منزل حداقل یک ساله است که با این 

شرایط کارگر امنیت فکری ندارد.
پوشش ۳۳ درصد از هزینه زندگی

 با مزد کارگران 
حسن صادقی، معاون دبیر کل خانه کارگر اظهار داشت: 
۲.۳ میلیــون عضو غیر اجباری در خانه کارگر حضور دارند.

وی ادامه داد: باید سیاســت دولت تثبیت نرخ ارز و کنترل 
نرخ تورم باشد چون آتش نرخ تورم از پول پرقدرت به وجود 

می آید.معــاون دبیرکل خانه کارگر عنــوان کرد: باید روی 
ترمیم دســتمزد کارگر تمرکز شود، در حال حاضر حداقل 
مزد کارگــران می تواند ۳۳ درصد از هزینه زندگی معمولی 
کارگر را پوشش دهد، یعنی کارگر ۶۷ درصد کسری بودجه 
دارد که مجبور است شغل دیگری بگیرد، نیاز داریم از مردم 

برای بخش مولد اقتصاد دعوت کنیم.
بسیاری از زنان کارگر بیمه نیستند

ســمیه گلپور، رئیس کمیته بانوان کانون عالی انجمن 
صنفی کارگران اظهار داشت: ما تشکل های زیادی در حوزه 
زنان کارگری نداریم، بسیاری از زنان کارگر بیمه نیستند، در 

حالی که مانند مردان و یا حتی بیشتر از آنها کار می کنند.
وی گفــت: برخی از زنان با حقوق ماهیانه ۵۰۰ هزار تا یک 
میلیــون تومان هــم کار می کنند و مشــکلات بنیادی در 
قرارداد کارگری زنان وجــود دارد. در برخی از قراردادهای 
کارگری برای زنان کمتر از ۳۰ روز قرارداد می بندند یا چک 
سفید امضا و ســفته می گیرند.گلپور گفت: مجلس شورای 
اسلامی اگرچه تصویب کرده مادری برای دوره زایمان ۹ ماه 
به مرخصی برود اما باید امنیت شــغلی او رعایت شود.وی 
خاطرنشــان کرد: هنوز کارگروهی برای پیگیری مشکلات 
زنان کارگــر نداریم، در حالی که میلیون ها زن در کشــور 
مشغول کار هســتند.ابوالفضل عنابستانی، عضو فراکسیون 
تعاون و اشتغال مجلس به اصلاح قانون بیمه بیکاری اشاره 
کرد و گفت: در شرایط کرونا، کارگرانی که حتی در سازمان 
تأمین اجتماعی ثبت نام نشــده بودند، بیکار شده و شغل 
خود را از دست داده اند.وی با بیان اینکه لایحه اصلاح بیمه 
بیکاری ۱۰ ســال اســت که در مجلس معطل مانده است، 
گفت: هر موقع آن را بررســی می کنیم بــا اصل ۷۵ روبرو 
می شود که مجلس نمی تواند طرحی که دارای بار مالی است 
مصوب کند، بنابراین از وزیر جدید تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
می خواهیم اصلاح قانون بیمه بیکاری را در دستور کار قرار 
دهد. نماینده سبزوار در مجلس شورای اسلامی همچنین در 
مورد طرح بیمه کارگران ساختمانی گفت: حدود ۴۰۰ هزار 
کارگر ساختمانی در کشور داریم که بیمه نیستند و سازمان 
تأمین اجتماعی هم زیر بار بیمه آنها نمی رود که باید فکری 

برای کارگران ساختمانی داشته باشیم.
عضو فراکسیون تعاون مجلس گفت: باید صندوق تأمین 
اجتماعی و هیأت امنای تأمین اجتماعی احیا شود و کار آن 
را به خود کارگران و کارفرمایان واگذار کنیم. کارگران قیم 
نمی خواهند و مــا در مجلس آمادگی داریم قانون را اصلاح 
کنیم و در فراکســیون تعاون و صحن مجلس برای اصلاح 

قانون کار تلاش می کنیم.

سخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس اظهار داشت: 
اخیرا بانک ها چند هزار دســتگاه کارتخوانی که در خارج 
کشور فعال بودند یا به دستگاه های مالیاتی متصل نبودند 
و نظارتی بر کارکرد آنها نبوده، غیرفعال و مســدود کردند.

غلامرضا مرحبا در گفت وگو با ایلنا با اشــاره به بخشی از 
اعترافات »میلاد حاتمی« یکی از سرشاخه های سایت قمار 
دربــاره انتقال پول از ایران از طریــق کارت های اجاره ای، 
دســتگاه های پوز یا صرافی های غیرمجاز اظهار داشــت: 
واقعیت این اســت که در گذشــته هیــچ نظارتی بر این 
موضوعات وجود نداشت و بدون ضابطه انواع دستگاه های 
کارتخوان ) پــوز( به افراد ارایه شــده و کارت های بانکی 

کنترل نمی شدند.
وی در پاسخ به این سوال که منظور از اینکه در گذشته 
نظارت وجود نداشته چه بازه زمانی است، گفت:  تا همین 
چند ماه گذشته شاهد این بودیم که نظارت محکمی بر روی 
این مســائل وجود نداشت.سخنگوی کمیسیون اقتصادی 
مجلس با اشــاره به اقداماتی در این حوزه آغاز شده  است، 

ادامه داد: اخیرا بانک ها چند هزار دستگاه کارتخوانی که در 
خارج کشــور فعال بودند یا به دستگاه های مالیاتی متصل 
نبودند و نظارتی بر کارکرد آنها نبوده، غیرفعال و مســدود 
کردند. همچنین بســیاری از کارت هــای بانکی که هویت 
صاحبــان آنها مجهول بوده و اطلاعــات کافی و کاملی از 
صاحبان آنها نداشتند و تراکنش  آنها از خارج کشور انجام 

می شد را مسدود کردند. 
 مرحبــا افزود:  در حال حاضر در اکثــر بانک ها ادارات 
مبارزه با پولشویی فعال است و این مسائل را رصد می کنند 
البته این ادارات در برخی از بانک ها از چند ســال گذشته 
دایر بودند اما عملکرد آنها در این حوزه کافی نبوده  اســت 
و متخلفان هم از این شــرایط سوء استفاده می کردند.وی 
تاکید کرد:  امروز وضعیت بســیار بهتر و میلیون ها حساب  
بســته شده  است، حســاب هایی که حاوی اطلاعات کافی 
و کامل نبوده یا تراکنش مشــکوک داشــتند و یا سیستم 
تشــخیص داده که از آنها برای پولشویی استفاده می شده، 
غیر فعال شــده یا اینکه از صاحبان این حساب ها خواسته 

شــده که حســاب خود را تعیین تکلیف کنند.سخنگوی 
کمیســیون اقتصادی افزود:  ادعا نمی کنیــم که در حال 
حاضر به ایده آل ها رســیده ایم امــا روند تغییرات و مبارزه 
بــا این تخلفــات و جلوگیــری از وقوع آنها آغاز شــده و 
گام های خوبی برداشته اشــت.مرحبا با اشاره به چگونگی 
خروج کارتخوان ها و دستگاه های پوز اظهار داشت: کشور 
مرزهای گســترده ای دارد و بخشی از این دستگاه های پوز 
به صورت قاچاق از کشــور خارج شده اما در یک مقطعی 
خروج دستگاه کارتخوان از کشور ممنوعیت قانونی نداشت 
و افراد دســتگاه کارتخوان در کیف و چمدان می گذاشتند 
و به راحتی از کشــور خارج می کردند و اگر مامور حراست 
فرودگاه درباره چرایی حمل و خروج دســتگاه کارتخوان 
می پرسید، افراد پاســخ می دادند که تاجر هستند و برای 
عملیات بانکی نیاز به کارتخوان دارند و وســیله شــخصی 

خودشان است. 
طبیعتا وقتی منع قانونی وجود نداشته باشد کسی هم 
نمی توانــد جلوی خروج آن از کشــور را بگیرد.وی با بیان 

اینکه دستگاه  های پوز و کارت های بانکی که تراکنش های 
غیرمعمول در خارج از کشــور انجام می دهند قابل ردیابی 
است، ادامه داد: در حال حاضر دستگاه های کارتخوانی که 
در خارج از کشور تراکنش انجام می دهند و بستر اینترنتی 
آن ها و شــماره تماس از خارج از کشــور است،  ردیابی و 

غیرفعال می شوند.
ســخنگوی کمیســیون اقتصادی با اشــاره به فعالیت 
صرافی های غیرمجاز و همکاری با ســایت های قمار برای 
انتقــال پول از ایران گفت: فعالیت هــای زیرزمینی در هر 
صنفی ممکن اســت وجود داشته باشد و سایت های قمار 
و یا مجموعه های پولشویی بخشی از انتقال پول را ممکن 
است از طریق صرافی های غیر مجاز انجام دهند اما همواره 
بــا صرافی های غیر مجاز برخــورد قانونی صورت گرفته و 
بازداشتی ها در این حوزه کم نیست. البته هر چقدر هم که 
با بزه مبارزه شــود باز هم افرادی هستند که به سمت این 
تخلفات بروند و در هیــچ کجای دنیا این تخلفات و بزه ها 

ریشه کن نشده است.

بر اســاس گفته های معاون امور صنایــع وزارت صنعت، 
معدن و تجارت )صمت(، طبق مصوبه اولیه شورای هماهنگی 
سران سه قوه در سال ۱۳۹۷ و تمدید آن، ممنوعیت واردات 
لــوازم خانگی تا پایان ســال ۱۴۰۰ ادامــه دارد و بعد از آن 
مجددا درباره این موضوع تصمیم گیری می شــود.به گزارش 
ایســنا، در پی انتشــار اخباری از احتمال ترخیص محموله 
بوش، سخنگوی انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی، رییس 
کمیســیون اقتصادی مجلــس، معاون امــور صنایع وزارت 
صنعت، معــدن و تجارت  )صمت( و معاون فنی امور گمرک 
برای بررسی ضرورت حمایت از تولید لوازم خانگی داخلی در 

برنامه گفت وگوی ویژه خبری حاضر شدند.
در ایــن برنامه حمیدرضــا غزنوی، ســخنگوی انجمن 
تولیدکنندگان لوازم خانگی، با اشــاره بــه اینکه دولت باید 
تسهیلات ارزان قیمت به مردم دهد تا تقاضا اثر مولد داشته 
باشد گفت: امیدواریم دولت در این رابطه فکری کند زیرا مردم 
در مضیقه هستند. باید از لوازم خانگی حمایت کرد. اگر بانک 
تسهیلات ارزان قیمت بدهد، شرایط برای مردم مهیا می شود.

وی بــا بیان اینکه تولید کننده بایــد در فضای رقابتی اقدام 
بــه افزایش کیفیت کند، تصریح کرد: باید برای حق انتخاب 
مردم احترام قائل شــویم. نظریه دیگری هم وجود دارد که 
باید جلوی واردات را بگیریم تا از تولید داخل حمایت کنیم و 

بتوانیم به کشوری صنعتی تبدیل شویم. 
دنیــا خیلی جلوتر از ماســت و الان باید بــه فکر تولید 
باشیم.غزنوی با اشــاره به اینکه تا قبل از سال ۱۳۹۷ رقابت 
در کالاهای خارجی وجود داشــت، گفت: اما تولیدکنندگان 
لوازم خانگی کشور ضعیف و ضعیف تر شدند و نهایتاً واردات 
تحریم شــد و لوازم خانگی خارجی از کشور رفتند؛ بنابراین 
این تجربه هیچ دستاوردی نداشــت. در سه سال ده ها هزار 
نفر در این بخش شاغل شدند و کالای مورد نیاز مردم تامین 
شد. البته باید به فکر صادرات باشیم و از امسال شرایط برای 
صــادرات کالای لوازم خانگی فراهم اســت.وی همچنین با 
بیان اینکه ســامانه بهین یاب مشکل دارد، تاکید کرد که در 
بحث ورق های فولادی مکانیزم ها دچار مشــکل است و باید 

بر فرآیندها نظارت شــود.غزنوی درباره حضور خارجی ها در 
صنعت لوازم خانگی نیز گفت: ما موافق حضور ســرمایه گذار 
خارجی هســتیم، اما سرمایه گذار خارجی باید در حوزه هایی 
که تاکنون سرمایه گذاری نشده ورود کند یا اگر در بخشی که 
توان مالی یا تکنولوژی مربوطه را نداریم ورود پیدا کند. نباید 
برای کالاهای اساسی یا صنایع تکمیلی لوازم خانگی که امکان 

تولید آن را داریم سرمایه گذار خارجی بیاوریم.
ممنوعیت موقت واردات لوازم خانگی 

تا پایان امسال 
در ادامه برنامه مهدی صادقی نیارکی، معاون امور صنایع 
وزارت صمت با اشاره به اینکه ممنوعیت واردات لوازم خانگی 
موقت اســت، اظهار کــرد: ممنوعیــت واردات طبق احکام 
دائمی امکان پذیر نیســت. دولت فقط می تواند در راســتای 
حمایت از تولید داخل فقــط موانع تعرفه ای و ضوابط فنی 
داشته باشــد.بنابراین به گفته وی ممنوعیت واردات برخی 
کالاها از جمله لوازم خانگی براســاس مصوبه اولیه شــورای 
هماهنگی سران سه قوه در سال ۱۳۹۷ ابلاغ شده و تا پایان 
ســال ۱۴۰۰ ممنوعیت تداوم دارد اما آن چیزی که باید در 
حال حاضر تعیین تکلیف شــود، حمایــت از این صنعت در 
حوزه قانونی اســت.معاون امور صنایع وزارت صمت با اشاره 
به اینکه بورس کالا پلتفرم شفافی دارد و هرکسی که در آن 
خرید انجام دهد مشخص است که چه مقدار خرید انجام داده، 
گفت: ورق های فولادی صنعت لوازم خانگی به صورت عرضه 
اختصاصی برای لوازم خانگی اختصاص داده شــده که صرفا 

مختص تولیدکنندگان لوازم خانگی است.
صادقی نیارکی با اشاره به ظرفیت تولید ۲۰ میلیون دستگاه 
لوازم خانگی در کشــور، گفت:  طی چهارماهه ابتدای سال 
جاری درمقایســه با سال گذشته میزان تولید در این صنعت 
با رشــدی ۴۲ درصدی همراه بوده و در سال گذشته نیزاین 

صنعت رشد ۷۰ درصدی را رقم زده است. سال ۱۳۹۷ نسبت 
به سال ۱۳۹۸ رشد ۷۰ درصدی داشتیم و همچنین نسبت 
به سال ۱۳۹۶ رشد ۳۲ درصدی داریم. امسال برنامه تولید ما 
۱۶ میلیون و ۵۰۰ هزار دستگاه لوازم خانگی بزرگ و کوچک 
است.صادقی نیارکی پیش تر به ایسنا گفته بود که چیزی که 
تاکنون برای ممنوعیت واردات الزام ایجاد کرده مجوز شورای 
هماهنگی سران قوا بوده و  به عنوان یک کارشناس خواسته 
بود نه برای بلندمدت، بلکه تا زمانی که سرمایه گذاری های در 
حال انجام به نتیجه برسد، یعنی یک دوره حدود چهار سال 
بهتر هست از صنعت لوازم خانگی صیانت شود و البته در قبال 
این حمایت، از تولیدکنندگان تضمین هایی تضمین خواسته 
شود.گفتنی اســت که ابتدای سال جاری ممنوعیت واردات 
کالاهای غیرضروری برای حمایت از تولید داخل از جمله لوازم 
خانگی برای یک سال دیگر از سوی شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی سران قوا تمدید شده و برای سال بعد باید مجددا در 

این رابطه تصمیم گیری شود.
وزارت اقتصاد: هیچ دستوری 

برای ترخیص کالاهای بوش ندادیم
وزارت اقتصاد اعلام کرد: هیچگونه دستوری از سوی این 
وزارتخانه مبنی بر ترخیص کالاهای شــرکت بوش سرویس 
)کاسپین کالا دریا( به گمرک صادر نشده است.وزارت اقتصاد 
در پی ابهام به وجــود آمده در خصوص ممنوعیت ترخیص 
کالاهای شرکت بوش سرویس )کاسپین کالا دریا( از گمرک 
ایران تأکید کرد: تاکنون هیچگونه دســتوری از ســوی این 
وزارتخانــه مبنی بر ترخیص کالاهای اشــاره شــده صادر و 
ابلاغ نشــده و هیچ کالایی از محموله های مذکور از گمرک 
ترخیص نشــده اســت.وزارت امور اقتصادی و دارایی در این 
راستا توضیحی ارائه کرده که بدین شرح است: شرکت بوش 
سرویس )کاســپین کالا دریا( با اخذ و ارائه ثبت سفارش در 

سال ۱۳۹۶ و متعاقب آن گشایش برات اسنادی بدون تعهد 
در بانک ملی، اقدام به ترخیص شــش پارت لوازم خانگی با 
مارک بــوش آلمان از گمرک قبل از ممنوعیت می نماید که 
درخصوص مابقی کالا )بیســت فقره اظهارنامه و تعداد ۴۲۰ 
دستگاه کانتینر شامل لوازم خانگی به مارک بوش آلمان( در 
راستای دادنامه صادره از دیوان عدالت اداری، نسبت به تمدید 
ثبت سفارش مربوطه توسط وزارت صمت و تأیید منشاء ارز 
مربوطه توســط بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران اقدام و 
متعاقباً با پیگیری تشریفات گمرکی خواستار ترخیص کالای 
مزبور از گمرک شــهید رجایی بندرعباس می گردد.گمرک 
جمهوری اسلامی ایران با توجه به قرارگرفتن کالای وارده در 
گروه چهارم کالایی )گروه کالاهایــی که واردات آن ممنوع 
اعلام گردیده(، نســبت به دادنامه فوق الاشاره اعتراض و از 
ترخیص کالا خودداری می نماید.لذا پرونده در دیوان عدالت 
اداری مطــرح و منتج به دادنامــه ای مبنی بر نقض دادنامه 
بدوی با تبیین این مهم که بررسی این موضوعات قاعدتاً در 
صلاحیت کمیسیون رســیدگی به اختلافات گمرکی است 
می گردد.در ادامه، شــرکت مذکور طی درخواست جدیدی 
در راستای مصوبه سال ۱۳۹۸ هیات وزیران جهت ترخیص 
کالاهای گروه ۴ رسوبی از گمرکات کشور خواستار ترخیص 

کالای خود می گردد.
بر این اساس، گمرک ایران با توجه به تمدید ثبت سفارش 
و تایید منشاء ارز مربوطه توسط وزارت صمت و بانک مرکزی 
جمهوری اســلامی ایران و به منظور جلوگیــری از تضییع 
احتمالی حقوق دولت و تبعــات حقوقی و قضایی موضوع و 
بررســی مجدد فرایند تجاری کالاهــای معنونه، مراتب را با 
حضور نمایندگان مطلع و تام الاختیار ســازمان های مربوطه 
در جلسه مشترکی مطرح که پس از بحث و بررسی موضوع، 
مقرر می گردد ســازمان ها و دســتگاه های ذی ربط چنانچه 
مســتندات متقنی در زمینۀ قانونی بودن ترخیص کالاهای 
اشــاره شده دارند ظرف ۲۰ روز به گمرک ایران اعلام نمایند 
کــه ظرف موعد مقرر هیچ ســازمانی در این خصوص اعلام 

نظری نمی نماید.
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ممنوعیتورودلوازمخانگیتمدیدشد

رئیس اتاق مشــترک بازرگانی ایران و عراق اظهار 
داشــت: توافقاتی در مورد پول های بلوکه شده ایران 
در عراق صورت گرفته و تعامل در حال انجام اســت، 
از همین روی به نظر جای نگرانی در این مورد نیست 
و توسعه روابط دو کشــور مهم تر از این مسئله است.

یحیی آل اســحاق در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی 
ایلنا در مورد سفر نخســت وزیر عراق به ایران اظهار 
کرد: سفر نخست وزیر عراق به ایران با ۷ وزیر، نشان 
از اهمیت این ســفر دارد. نخســت وزیر عراق اولین 
شخصیت سیاسی خارجی است که در دولت جدید به 
ایران ســفر می کند و حتماً در این مورد خروجی های 

خوبی خواهیم داشت.
وی افزود: روابط ایران و عراق مبتنی بر استراتژی 
و بلندمدت اســت. حجم مبادلات این دو کشــور در 
گذشــته بین ۳ تا ۷ میلیارد دلار بــوده که در آینده 
می تواند به ۲۰ تا ۳۰ میلیارد دلار نیز برسد. در موارد 
مختلفی همچون صادرات کالاهای غیرنفتی، صادرات 
نفتی، پروژه های عمرانی و غیره امکان توســعه روابط 
بین دو کشــور وجود دارد. پیش بینی می شــود که 
تعاملاتی در مورد پروژه های توســعه ای در این کشور 
انجام شود.رئیس اتاق مشترک بازرگانی ایران و عراق 
تصریح کرد: در این ســفر در مورد مسائل سیاسی و 

امنیتی نیز می توانیم مســائل مهمــی را حل و فصل 
کنیم. در مجموع این ســفر فرصت خوبی برای ایران 
و عراق اســت.وی در مورد پول های بلوکه شده ایران 
در عراق بیان کرد: در مورد پول های بلوکه شــده نیز 
امکان پیشبرد وجود دارد. آنچه که ما در عراق داریم 
بیشتر مربوط به بخش های نفتی و نیرو است و بخش 
خصوصی ما پول خود را از عراق دریافت کرده اســت. 
توافقاتی در مورد پول های بلوکه شده صورت گرفته و 
تعامل در حال انجام است، از همین روی به نظر جای 
نگرانی در این مورد نیست. به هرحال توسعه روابط دو 
کشور مهم تر از این مسئله است.در پاسخ به سوالی در 
مورد بدهی عــراق به پیمانکاران ایرانی که پروژه های 
فنی و مهندســی را در این کشور پیش می برند گفت: 
در مــورد پروژه هایی که پیمانکاران ایرانی در عراق به 
انجام رســانده اند در مقاطعی به دلیل مشکلات مالی 
این کشــور مشــکلاتی در پرداخت به وجود آمده و 
پیمانکاران ما طلبکار هســتند اما مشــکل خاصی در 
این مورد وجود ندارد. بازگشــت پول بخش خصوصی 
بــا مانــع خاصی مواجه نیســت و ســوخت نخواهد 
داشــت. عراقی ها بدهی را در این مورد قبول دارند اما 
کمی پشــتیبانی دولت را نیاز دارد تا رایزنی های لازم 

انجام شود.

وزیر راه و شهرســازی از آغاز برنامه مسکنی دولت 
طی دو هفته آینده خبــر داد.به گزارش خبرنگار مهر، 
رســتم قاسمی در حاشیه بیســت و یکمین نمایشگاه 
صنعت ســاختمان در جمــع خبرنگاران با اشــاره به 
اینکه در این نمایشــگاه فناوری هــای نوین در عرصه 
صنعت ساختمان عرضه شده است گفت: شاخصه های 
مهمی که امروز در دنیا به عنوان توسعه مسکن مطرح 
است سرعت، قیمت و کیفیت است که ما نیز در کشور 
باید این ســه شــاخصه را پیگیری کرده و از فناوری 
جدید در صنعت ساختمان اســتفاده کنیم.وی افزود: 
ظــرف دو هفته آینده خبر خوبی بــرای برنامه دولت 
در بخش مســکن اعلام می شود که اقدام عملی شروع 
ساخت برنامه مسکنی دولت است.وزیر راه و شهرسازی 
ادامــه داد: برای موضوع زمین هیچ مشــکلی نداریم و 
این اقدام راهبردی که در وزارت راه و شهرسازی مبنی 
بر ایجاد بانک زمیــن بود در یک برنامه دو ماهه پیش 
بینی شده که بخش زیادی از زمین اهداف چهار ساله 
ما در بخش مســکن تأمین شده اســت.وی در مورد 
قیمت ســیمان گفت: با برنامه ریزی های انجام شــده 
شاهد کاهش قیمت مسکن از عدد بزرگی به یک عدد 
منطقی بوده ایم.قاسمی ادامه داد: به زودی سامانه املاک 
و اسکان بارگذاری می شود.قاسمی افزود: در حوزه تولید 

مسکن باید فناوری های جدید را در انبوه سازی استفاده 
کنیم. این فناوری ها امروز در این نمایشگاه به نمایش 
گذاشــته شــده که می توانیم از آن ها برای برنامه های 
آینده در حوزه مسکن استفاده کنیم. وی تصریح کرد: 
با توجه بــه قانون جهش تولید مســکن به زودی در 
شورای عالی مسکن قیمت هایی برای مصالح ساختمانی 
پیشــنهاد می دهیم.وزیر راه و شهرســازی خاطرنشان 
کرد: باقی مانده واحدهای مســکن مهر تا پایان ســال 
تکمیل می شــود. به گــزارش ایرنا بیســت و یکمین 
نمایشگاه بین المللی صنعت ساختمان روزگذشته ۲۲ 
شهریور با حضور »رستم قاسمی«وزیر راه و شهرسازی 
افتتاح شد. این نمایشــگاه از ۲۲ تا ۲۵ شهریورماه در 
محل دائمی نمایشــگاه بین المللی تهران برگزار شده و 
۶۳۰ شــرکت و نمایندگان هشت کشور ایران، فنلاند، 
کانادا، چین، ترکیــه، اندونزی، کره جنوبی و آلمان در 
آن حضور دارند. همچنین ۱۲۰ نفر عضو هیات تجاری 
از کشــورهای ترکیه، عراق، افغانستان، کنیا، اندونزی، 
ســوریه و امارات متحده عربی در این نمایشگاه حاضر 
هستند. سومین فستیوال معماری ایران و کارگاه های 
آموزشی در حوزه بازارهای صادراتی از جمله برنامه های 
جانبی بیســت ویکمین نمایشــگاه بین المللی صنعت 

ساختمان است.

برایتولیدمسکنازفناوریهایجدیداستفادهمیشودتوافقایرانوعراقدرموردپولهایبلوکهشده


